

follow their usual careers at the various administrative levels;

2. *Notes* that the appeal which he has lodged against his sentence is still pending; and

3. *Further draws the attention* of the petitioner to the statement of the Administering Authority that it is willing to investigate his claims in regard to land if he will present them in detail.

*548th meeting,  
2 July 1954.*

**1069 (XIV). Petition from Mr. Georges Kitty Koudayor (T/PET.7/361)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Georges Kitty Koudayor concerning Togoland under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/361, T/OBS.7/17, T/L.482),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and particularly to the fact that only the possession of sporting guns is authorized and that it is for this reason that the petitioner was refused the pistol permit.

*561st meeting,  
15 July 1954.*

**1070 (XIV). Petition from Messrs. Alfa Yaya and El Hadj Issa (T/PET.7/362)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Messrs. Alfa Yaya and El Hadj Issa concerning Togoland under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/362, T/OBS.7/17, T/L.482),

1. *Notes* the observations of the Administering Authority and the statement of its representative, in particular that the Administration never interferes in purely tribal or religious matters when they are of minor importance, as in the case brought up by the petition in question;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the fact that they are completely free to return to the Territory;

3. *Suggests* to the Administering Authority that it encourage and assist the group to which the petitioners belong to obtain its own Imam.

*561st meeting,  
15 July 1954.*

**1071 (XIV). Petition from Mr. Justin Doe Bruce (T/PET.7/363)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Justin Doe Bruce concerning Togoland under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/363, T/OBS.7/17, T/L.482),

que M. Abalo continuent de faire normalement leur carrière dans les cadres administratifs;

2. *Constate* que la cour d'appel n'a pas encore statué sur l'appel que le pétitionnaire a interjeté contre le jugement qui l'a condamné;

3. *Attire également l'attention* du pétitionnaire sur la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration par laquelle elle se dit prête à examiner ses réclamations foncières s'il les présente en détail.

*548ème séance,  
le 2 juillet 1954.*

**1069 (XIV). Pétition de M. Georges Kitty Koudayor (T/PET.7/361)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Georges Kitty Koudayor concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.7/361, T/OBS.7/17, T/L.482),

*Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, et notamment sur le fait que seule est autorisée la détention de fusils de chasse, et que c'est pour cette raison que le pétitionnaire s'est vu refuser un permis concernant un pistolet.

*561ème séance,  
le 15 juillet 1954.*

**1070 (XIV). Pétition de MM. Alfa Yaya et El Hadj Issa (T/PET.7/362)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de MM. Alfa Yaya et El Hadj Issa concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.7/362, T/OBS.7/17, T/L.482),

1. *Prend note* des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant, selon lesquelles, en particulier, l'Administration n'intervient jamais dans les questions purement tribales ou religieuses quand elles ont peu d'importance, comme dans le cas soumis dans la pétition en question;

2. *Signale* aux pétitionnaires qu'ils ont toute latitude pour rentrer dans le territoire;

3. *Suggère* que l'Autorité administrante conseille au groupe auquel appartiennent les pétitionnaires de désigner son propre imam et lui prête son concours à cet effet.

*561ème séance,  
le 15 juillet 1954.*

**1071 (XIV). Pétition de M. Justin Doe Bruce (T/PET.7/363)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Justin Doe Bruce concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.7/363, T/OBS.7/17, T/L.482),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that:

(a) As regards the matters raised in his earlier petition (T/PET.7/346), it has subsequently been decided that nationals of Togoland under French administration who during the Second World War served in the British Army, and who hold the Burma Star and Africa Star, will be eligible for the benefits of the Servicemen's Charter;

(b) The petitioner was dismissed from his employment, not because of his political views, but because of the inefficiency of his work.

561st meeting,  
15 July 1954.

**1072 (XIV). Petition from the Executive Committee of the Association of Togolese Students in France (T/PET.7/365)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Executive Committee of the Association of Togolese Students in France concerning Togoland under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/365, T/OBS.7/17, T/L.492),

1. *Notes* the observations of the Administering Authority, and the statement of its representative, in particular that:

(a) The Scholarship Committee is composed of parents of Togolese students and members of the Territorial Assembly, as well as of competent educational and other officers of the Administration;

(b) The activities of the Committee depend upon specific budgetary allocations, and that it is therefore necessary for the Committee to designate receivers of scholarships according to their scholastic ability and progress made with their studies;

(c) The Committee shows extreme benevolence and generosity in the implementation of the Decree of 22 March 1952;

(d) In 1946 the Committee, although not favourably disposed towards Mr. Glokpor because of his previously poor scholastic record, nevertheless granted him a scholarship as a measure of benevolence and co-operation and if in 1953 the scholarship was withdrawn under the provisions of the Decree of 22 March 1952, because of Mr. Glokpor's unsatisfactory progress in his studies, it was with the unanimous approval of the Committee;

(e) No student is ever deprived of his scholarship for political reasons;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the fact that students who enjoy scholarships are under a greater obligation to pursue their studies with diligence than are other students, since treasuries and other sources of public monies are bound, in the interest of the taxpayer, to require a high standard from them;

*Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, et en particulier sur le fait que:

(a) En ce qui concerne les questions soulevées dans la précédente pétition (T/PET.7/346), il a été ultérieurement décidé d'admettre au bénéfice de la carte du combattant les ressortissants du Togo sous administration française qui ont servi dans l'armée britannique pendant la deuxième guerre mondiale et qui sont titulaires de la *Burma Star* et de l'*Africa Star*;

(b) Le pétitionnaire a été congédié non en raison de ses opinions politiques, mais à cause de l'insuffisance de son travail.

561ème séance,  
le 15 juillet 1954.

**1072 (XIV). Pétition du Comité exécutif de l'Association des étudiants togolais en France (T/PET.7/365)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du Comité exécutif de l'Association des étudiants togolais en France concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration dudit territoire (T/PET.7/365, T/OBS.7/17, T/L.492),

1. *Prend note* des observations de l'Autorité administrante ainsi que de la déclaration de son représentant, selon lesquelles notamment:

(a) La Commission des bourses est composée de parents d'étudiants togolais et de membres de l'Assemblée territoriale ainsi que de fonctionnaires compétents de l'enseignement et d'autres fonctionnaires de l'Administration;

(b) Les moyens d'action de la Commission dépendent d'affectations de crédits déterminées et, par conséquent, la Commission est tenue d'attribuer les bourses en tenant compte des aptitudes des étudiants qui en bénéficient et des progrès qu'ils accomplissent au cours de leurs études;

(c) La Commission fait preuve d'une bienveillance et d'une générosité extrêmes dans la manière dont elle applique le décret du 22 mars 1952;

(d) En 1946, bien que peu favorablement disposée envers M. Glokpor en raison des résultats peu brillants que celui-ci avait obtenus au cours de ses études précédentes, la Commission lui a néanmoins accordé une bourse par mesure de bienveillance et de coopération; si en 1953 M. Glokpor s'est vu retirer, en vertu du décret du 22 mars 1952, la bourse dont il bénéficiait, en raison des progrès insuffisants dont il faisait preuve au cours de ses études, cette mesure a été prise avec l'avis unanime de la Commission;

(e) Jamais un étudiant n'a été privé de sa bourse pour avoir eu des activités politiques;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur le fait que les étudiants qui bénéficient d'une bourse sont tenus, plus encore que les autres étudiants, de poursuivre leurs études avec application, car le Trésor, ainsi que les autres autorités qui détiennent les fonds publics, ont le devoir, dans l'intérêt des contribuables, d'exiger d'eux les plus hautes qualités;